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PRoToKoŁ NRXLIII/2OI3
z XLIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

VI kadcncii, która oclbyla się w dniu żI1.06.2013 r. od godz. llS
do godz. 15S w Sali Herbowej tut. Urzędu Miasta

pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza
Przewodniczącego Rady Miasta oraz
Wiccprzewodniczących Rady Miasta

Pana'fomasza Dańczyszyna oraz Wojciecha Wydrzyńskiego .

Na ogólną liczbę 21 Radnych w XLIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji
udział wzięło wg listy obecności 20 Radnych.

1. Babiak Roman
2. Bętkowski l{yszard
3. Biega Jan
4. Blu.j Macie j

5. Chytła Mariusz
6. Chrobak Andrzej
7. Dańczysz5ln Tomasz
8. Daszyk Zbigniew
9. Drwięga Kazimieru
10. Drwięga Maciei
1 l, Krynicki Jozęt
12. Lewandowski Piotr
l3. Lisowska Teresa
14. Najsarek Robert
15. Oklejewicza Jan
1 6. Pruchnicki Wojciech
17. R5,niak Adam
18. Tymoczko Henryka
l9. Wozniczak ł-ukasz
20. Wydrzynski Wo.1ciech

Nieobecna Radna Oberc Maria (nieobecność usprawiedliwiona).

Przewodniczący Zarządow Rad Dzielnic obecni
Sanoka VI kadencji.

1. Czerwiński Zbigniew
ż. OryszczynStanisław
3. Piegdoń Wojciech
4. Podulka Franciszek
5. Pylowany Edward
6. Szul Krzysztof

na XLIII zwycza.lne.i Sesji Rady Miasta

- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy

Posada
Błonie
Olchowce
Zatorze
Dąbrowka
śródmieście



Nieobecny (usprawiedliwiony) Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Wójtowstwo Pan Marian
Osękowski,

Ponadto w XLIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz Miasta Pan
Wojciech Blecharczyk, Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz, Zastępca Burmistrza Pan
ziemowit Borowczak, skarbnik Miasta pan kazimierz kot, sekretarz Miasta pan waldemar
Och, Naczelnik Wydziału Geodezji. Architektury i Planowanl,a Przeslrzennego Pani Marta
I(opacz, I'racownik Wydziału Edukacii, Kultury Fizycznej i Promocji Pan Robert Bańkosz,
Zastępca Naczelnika Wydziału Rozwoju Miasta Pani Dorota Wojcicka .. Maida, Naczelnik
Wydziału Gospodarki Komtrnalnej. Ochrony Srodowiska i Porządku Publicznego Pan Jacek
Gomułl<a.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz - otworzył XLIII zwyczajną Sesję Rady Miasta
Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza, Zastępców Burmistrza, Skarbnika Miasta,
Sekretarza Miasta, przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy oraz wszystkich
obecnych na Sesji Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdził, ze na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych do
podejmowania prawomocnych uchw,ał.

Ad.2.
Powołanie Sckrctarza sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklc.jewicz powołał sekretarza Sesji, którym został Radny
Pan Mariusz Chylła.

Ad.3.
zapoznanie Rady z porzadkiem obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, ze program Sesji został Radnym
dostarczony.

porzadkiem obradl

1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesii.
3. Zapo,znanle Rady z porządkiem obrad.
4. lnfbrmacja Przewodniczącego o złozonych intcrpelac.iach.
5, Sprawozdanie Komis.ji z dztałalności między sesjarrri.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.
7, Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot, zmiany uchwały budzetowej na rok

2013, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmlany wieloletniej prognozy

finansowej miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zaciągnięcia kredytu

długoterminowego konsolidacyjnego i upowaznienia Burmistrza Miasta Sanoka do
wystawienia weksla ,,in blanco" jako zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy na



kredyt długoterminowy konsolidacyjnl,, ,z ewentualnym podjęcicnr uclrwały w tej

sprawie.
l0. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie upowaznienia Burmistrza Miasta

Sanoka do zaciągnięcia zobowl"ązanta na realizac.ję z,adania pn. ,.Budowa sali
gimnastyczne.i przy Gimnaziurn Nr 2 w Sanoku", z ewentualnym podjęciem uchwały
rł tej sprawic.

1 1. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży przysługującego

Gminie Miasta Sanoka prawa uzytkowania wieczystego nieruchomości oznaczone.j w
ewidencji gruntow jako działki nr 1ż012, I2I i I22 o łącznej pow. 0,27 ha wraz z
przeniesieniem prawa własności budynku połozonego na przedmiotowej

nieruchomości. z ewentualnynr podjęciem uchwały w tej sprawie.
12. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie obciązcnia nieruchomości

stanowiącej własność Gnriny Miasta Sanoka oztraczoncj w ewidencji gruntórł, jako

działka nr 28l3l2 słuzebnością prze.iazdrr i przechodu na r7.ecz kazdoczesnych
właścicicli lub uzytkor.vnikow wieczyst_vch nieruchorłości oznaczonej w ewidencji
gruntow miasta Sanoka jako działka r-rr 2t]60. z er.vcntualrryrn pocljęcietrr uclrwały rł,tej
sprawie.

l3, Rozpatrzcrric wniosku Burmistrz Miasta w sprawie nadania nazwy ulic1'

drodze wcwnętrzne.j na terenie l)zielnicy Olchowce w Sanoku, z ewentualnym
podjęciern uchwały w tej sprawie.

14. Rozpatrzcnie wniosku Br_rrmistrza Miasta w sprawie wyrazenia zgody na zawatcle
porozumienia międzygminnego w przedmiocie współdzl,ałania Gminy Miasta Sanoka

z Grniną i(rosno w zakresic rcalizacjt obowiązku utrzymania i eksploatacji regionalnej
instalacji do przelwatzania odpadow komunalrryclr, zlokalizowanej na terenie Gminy
I(rosno. z er,ventualnym podjęciem uchwały tej sprawie.

l5. Rozpatrzenie wniosku Br,rrmistrza Miasta w sprawie prlyz,nania prawa do uzywania
herbu miastit Sanoka przęz lirmę ,.FIATALI" Jacek Skorka, ul. Daszyriskiego 216.38-
500 Sanok. z erł,entualnym podjęciem uchwały w-te.i spl,awie.

16. Rozpatrzenic wnic,lsku l3urmistrza Miasta w spra\\,le przyznania prawa do uzywania
herbu miasta Sanoka prze,l, przędsiębiorcę ..Lj Tesi" 1'eresa I]odziak t{usar. ul.

Rybickiego 3, 38_500 Sanok. z ewentltalnym podjęciem uclrwały rłr tcj sprarł'ic.

17. Interpelacje.
18. Wolne wniosku i zapytania.
79. Zamknięcie obrad scsji.

Nie wniesiollo Llwag t zastrl.eżęń do porządku obrad.

Ad.4.
Informacia Przclvodniczącego o złożonych interpelaciach.

Prowadzący posiedzenie Pan .lan Oklejerł,icz poinfbrmował, że nic wpłynęła żadna
interpelacja.

Ad.5.
Sprawozdanie Komisii z działalności między scsiami.

Komisja t'inansorvtl - ()ospodarcza - spotkała się raz w okresie między sesjami, było to
wspolne spotkanie z Komisją lnfrastrr-rktury Miejskiej, na ktorym omirwiane były projekty

uchwał zawatltę w porządkrr obrad scsji.



Komisja Infrastruktury Mie.iskie.i - w okresie między sesjami odbyła dwa posiedzenl,u
Pierwsze posiedzenie oclbyło się 12 czerwca w Radzie Dzielnicy Olchowce i dot. MPZP ,,Nad
Sanem". Drugie posiedzenie odbyło 18 czelwca wspolnie z Komisją Finansowo
Gospodarczą na którym zaopiniowano projekty uchwał będące w porządku obrad sesji.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki - odbyła jedno posiedzenie w okresie
między sesjami, na którym opiniowała dwa projekty uchwała dot. uzycia herbu m. Sanoka.

Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - w okresie między sesjami
obradowała dwa razy. Pierwsze posiedzenie odbyło się 10 czerwca i dot. porządku
publicznego w mieście Sanoku, udział w spotkaniu wzięli Przewodniczący Rad Dzielnic,
Komendy Powiatowej Policji i Komendant Strazy Miejskiej. Drugie posiedzenie odbyło się
18 czerwca. r-ra którym omawiano projekty uchwał zwlązane z przedmiotową sesją.

komisia zdrowia i

Komisia Rcwizyjna

Pomocy Społecznei - w okresie między sesjami nie odbyła posiedzenia,

- w okrcsie między sesjami nie odbyła posiedzenia.

Ad.6.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności miedzy scsiami.

Burmistrz Miasta w okresie sprawozdawczym wydał 6 zarządzeń (Sprawozdanie z wydanych
zarządzeń stanowi załączntk do protokołu).

Ad.7.
Rozpatrzenie wniosku l}urmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budżetowei na rok 2013,
z ewentualnym podięciem uchwały w tci srlrawie.

Skarbnik Miasta Pan I(azimicrz Kot poinfbrmował. ż,e przedmiotowa zmiana w pozyc.ji
dochody przynosi zwiększenie sumy ciochodow planowatrych o 6.000 zł., sąto odzyskane,
nienaleznie pobrane świadczenia, które zwraca się do tJrzędu Wojewodzkiego, więc te kwota
występuje i po stronie dochodów i wydatków. W poz, 5 przcnicsienia w ramach projektu

,.Razem Bezpiecznie" Wydział Społeczny proponuje aby kwotę 10.000 zł. przeznaczyc
w formie wpłaty na fundusz celowy policji. Dokonuje się równiez przeniesień w ramach
dzlału Pomoc Społeczna, w planie Usług opiekuńczych pomiędzy paragrafami.
Istotne postanowienia, które tworzą integralną całość z pozoslałymi dwoma uchwałami
znajdują się w pkt. 6 projektu zmiany budzetu. Roznica między dochodami i wydatkarni
pozostaje bęz zmian, jest to wcię deficyt 572.000 zł,, natomiast suma kredytow rośnie
o kwotę 6.927.058,62 zł. i jest to kredyt konsolidacyjny, o którym jest mowa w 9 pkt.
przedmiotowej sesji. Stosowanie do tej zmiany następują kolejne, mianowicie zapis o tym, że
żrodłem spłat przychodow w kwocie 13.792.831 zł. będąnadwyzka zarok ubiegły, nadwyzka
z tego roku oraz kredyt długoterminowy. ktory też rośnie o kwotę kredytu konsolidacyjnego,
zmianie ulegają równiez wykazy przychodów i rozchodów. W pkt. 9 dodaie się upowaznienie
do zaciągania tego kredyltr. W z,ałącznlku dotacji następuje wyspecyfikowanie kwoty 10.000
zł. .iako fundusz wsparcia dla Komendy Wojewodzkiej Policji,

Komisja Finansowo (iospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.



Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały dot. zmiany uchwały
budzetowe.j rra rok 2013.

Do odczytanej uclrwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń,

Za przyjęcien Uchwały Nr XLUIl354l13 głosowało 14 Radrrych, głosów przeciwnych nie
było. 3 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała zostala podjęta.

Ad.8.
Rozpatrzenie wniosku l}urmistrza Miasta w sprawie zmiany wicloletniei prognozy
finansowei miasta sanoka, z erventualnym podieciem uchwały w tei sprawie.

Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot poinlbrmował, że zgodnle z ptzyjęI"ąpraktyką wszystkie
zmiany, które wyrrikają ze zmian budzetu, zarządzeń między kolejnymi uchwałami Rady
o zmianie budzetu wprowadza się na bieząco do wieloletniej prognozy finansowej, Zmienia
się zal. nr 1, czylt r,vykaz na.jwazniejszyclr parametrów budzetu w roku biezącym
i w następnych latach do 2025 r., w tym są dochody budżetowe z podziałem na rodzaje
dochodów. wydatki budzetowe z podziałem na poszcze gólne grupy wydatków,
i najważniejszy kredyt konsolidacyjny, mianowicie zwiększę się przl,chody br_rdzetowe, czyli
kredyty zaciągane w roku 2013 r. o sumę 6.927.058.62 zł. i o tą kwotę rośnie plan roku 2013
w przychodach i w rozchodach. Parametry, które są wykazane na str, 5 WPF są to realizacje
wzoru arl. ż43, czyli średnicj w zakresie mozlirvości spłat, czyli rTadwyżka operacy.ina
isprzedaż majątku do sunry spłat w rokr-r planistycznym. w kolumnach 9.7^ 9.7.1. jest to
plawa strona wzorLl, czyli nadwyzka operacyjna procentowo wyliczona. W roku 2013 jeszcze
tej naclwyzki nie ma i nie uzyskuje się zadnych parametrów. ale juz we wszystkich
następnych latach, od 2014 wzluyż jest spełnienie parametrów art. 243 i wypełnienie
rygorystycznych norm narzucanycir ustawą o flnansach publicznych. Są to najważnicjsze
zmlany w wieloletniej prognozie finansowej, które wynikają z zaciągntęcia kredytu
konsolidacyjnego.
Skarbnik dodał, że ptzychody koliczą się w roku ż0l3 r., od roku 2014 sąluż zera, co znaczy.
ze w- aktualnych parametrach nie planuje się kredytow, warunkiem zaciągana kredytów
byłaby poprawa relacji, prawej strony wzoru, wówczas pojawiałyby się kwoty w pozycji
przychody budzetowe. .Iezeli chodzi o rozchody to jest wzrost o kredyt konsolidacyjny,
natomiast kolejne lata wykazują spłaty kredytów. jak będą się kształtować, w jakie.j

rłysokościach. w wyniku tego i poprzednich kredytów jak będą wyglądały te spłaty. Te
spłaty spadają do wartości mirrimainych, najmniejsza kwota jest w roku 2025 w wysokości
62].000 zł. l nię zacią_eając nowyclr gtnina wyszłaby na zero.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytyr,łrrie zaopiniowała projckt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejew tcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Clrrobak stwierdził. ze wieloletnia prognoza finansowa jest bardziej
literaturą science fiction niz rcalnym dokumentem finansowym. W zwiEzku z tym trzeba
zadac pytanie. dlaczego taki dokument się w ogole tworzy, 1eżeli wpisuje się fikcyjne



wskazniki, parametry, fikcyjne kwoty. Fajnie , jeżeli polepsza się wskazniki finansowe dzięki
konsolidacji kredytu, tylko ze nie robi to niczego innego jak odkładanie w czasie kryzysu.
który moze dotknąć llnansów miejskich, bo co będzie jak kryzys się przedłuży o 2,3 lata?

Skarbnik Pan Kazinrierz Kot poinlbrmował. ż,e w pewnym sensie niepokoje Radnego są
zasadne, bo nar,vet te założenla, ze nie będzie się zaciągac kredytu od roku 2014 to przy
potrzebach gmirry, pclziomach planowanych dochodow. wydatkow uydają się trudne
iambitne. Science fiction leży raczej wpozycji planu sprzedaży, bo wciąz rok 2014 ratuje się
sprzedaż kilkunastomilionową. W wyniku kredytu konsolidacyjnego ta sprzedaż się
zmntelsza ale wciąz jest kilkunastomilionowa i jest to bardzo trudne zadanię. Rok 2013 i2014
będzie swoistą barierą poniewaz dopiero w roku 2014 wejdą we wskaźniki art. 243, co się
dało to zrobili, ale nie do końca rozstrzygnęli wszystko, więc staną przed pytaniem czy
utrzymac poziomo sprzedaży w roku 2014 czy wykorzystać inne mozliwości, takie jak kredyt
konsolidacyjny. Aktualr:ry kredyt w kwocie 6.927.058,62 zł. wrynlka z tego, że na dzień
dzisiejszy Regionalna Izba Obrachunkowa wymaga aby suma kredytow konsolidacyjnych
i ich obsługa w roku danynr rnieściła się w ramach dotychczasowych przepisow, czylt l5oń.
Skarbnik dodał, że w zeszłym tygodniu było omowienie wyników audytr,r finansowego, który
wl,konywała flrma Dekada z Gdyrri, audytorzy twierdzili, ze w wielu innych woiewództwach
tj. pomorskie, warmińskcl-mazurskie RIO podchodzi inaczej i nie zakładajątej bariery 15%.
Nasza Regionalna lzba Obrachunkowa tez stoi przed tym dylematem. Kończąc wypowiedz
stwierdził, ze będą szli w kierunku konsolidacji jezeli I{IO zmieni interpretacje 15% i pozwoli
na sięganie takich kredytów w pełnym zakre sie tak jak to robią w innych województwach.

Radny Pan Zbignlew Daszyk zwrócił się z pytaniem do Skarbrrika, jakie widzl rozwiązanta
kiedy nie wykona się sprzedaży w roku 2013? Stwierdzlł rowntęż, że z tego co wie to na
dwoch duzych inwestycjach, które są realizowane, są dodatkowe prace rzędu
ponadmilionowych kwot.

Skarbnik Pan Kazimierz l(ot odpowiedział, że jezeli chodzi o aneks do inwestycji na ul.
Zydowskiej to nie są to kwoty milionowe tylko kwota rzędu do poł miliona" Problem
natomiast.jest w czym innym. mianowicie aktualny termin zamknięcia projektu parkingu na

ul. Zydowskiej to jest koniec lipca br. i wtedy byłaby spłata wszystkich zobowiązań, żeby
uzyskać dofinansowanie nalczy na.jpierw zapłacic, a żeby się rozwiązać z obydwu inwestycji
potrzeba 5 mln, zł. Podjęte zostały dzjałania ze strony Bunnistrza ibędą dęyć do tego, aby
terminy roz,ltczęnia tych dwoch zadań maksymalnie przesunąć, co cla czas na dzlałanta
przystosowawcze, na realizację rowniez sprzedaży. Gdyby sprzedaż nie wyszyła, to zostały
podjęte 1uż, dztałania, Burmistrz przyjfi dwa zarządzenla, z ktorych jedno dot. programu
oszczędnościowego. głównie wydatków bieżących. Program nie przyniesie kwot potrzebnych,
ale zmniejszy problem w skali zobowlązań. Drugie zarządzenie korzysta z zap:^sv art. 260
ustawy o finansach publicznych i wprowadza się tzw. blokadę zaclĘanla nowych
zobowiązań W tej clrwili wszystkie jednostki budzetowe, nie dot. społek, rnają blokadę
zaciąganta nowych zobowl.ązań. Zarządzenie to prowadzi do tego, że jak gdyby utrzyma się
skalę problemu, skalę zobowią,zań, będzie się ją sukcesywnie spłać i pogłębiać, na pęwno
zmniejszy to zakres realtzacji zadań we wszystkich dziędzinach. Zobowiązania za rok2013
będą więks ze nlż za rok 2012, czyli przesunie się te zobowiązania na rok 2014 t trzeba będzie
się z tym uporać. Zadłużente gminy w ramach starych wskaznikow jest rozsądne, natomiast
zdołowały gminę wskazniki nowe, które r.vchodząw roku przysz,łym, i wtedy.juz żartow nie
będzie. wejdzie się w sztywne wynrogi art. 243,242 i zbudowanie projektu brrdzetu będzie
ogromnym r,vyzwanienr. nieporownywalnym do wszystkich poprzednich lat,



Burmistrz Pan Wojcieclr Blecharczyk odniósł się do kwestii sprzedaży Sosenek.
Poinformował, że pojawiająca się w którymś momencie kwota ok. 400.000 zł. nie wiadomo
skąd wzięta jest zupełnie inna, bo aktualna wycena wynosi 3.700.000 zł. Chcą sprzedać
Sosenki to pierwszy przetarg musi być wB wyceny pierwotnej w/w. Dodatkowo uruchamia się
moźliwość rozszęr,zęnia i pronrocji samego przetargu na kraje poza Polską. przetarg w pełni
unijrTy.

Radny Pan Łukasz Wożniczak zwroci się z pytanięm do Skarbnika Miasta. jakie widzi
oszczędności w wydatkach związanych ze skonsolidowaniem tych kredytow? Jak wyglądają
umowy z wykonawcami duzych irrwestyc.ji tj. parkingu przy ul. Zydowskiej i rewitalizacji
Placu Sw. Miclrała.jeżell clrodzi o spłatę zobowtązań?

Skarbnik Pan Kazimierz Kot stwierdził, ze kredyt konsolidacyjny daje efekty, bowiem w roku
2013 nie byłoby jesz,cze spłat kredy.tu, spłaty przewiduje się wprowadzic w roku 2014
i wowczas będąznaczące oszczędności w obsłudze, w kosztach finansowych.

Radny Pan Łukasz Wożntczak sprecyzował pytaniem. tle z harmonogramu spłat tych trzech
kredytow grrrina miała spłacić w 2013 r.?

Skarbnik Pan Kazimierz Kot stwierdził. ze główny cel to jest budzet 2014 r, icałą
konsolidację robi się pcl 1o, zeby,załapac wskazniki roku 20l4. te wskazrriki wciąz ratuje się

duzą sprzedazą, natomiast przy okazji konsolidacji zyskuje się też na ef-ęktach w fbrmie
kosztów finansowyclr i sumy spłat, Gdyby nie kredyt konsolidacyjny spłaty w roku 2013
wynosiłby 8.800.000 zł., natomiast po konsolidacji te spłaty wyniosą 6.800.000 zł., czy\l ż
mln. zł. mnie.j.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak odniósł się do wypowiedzi dot. inwestycji.
Poinformował, że ma"|ą trochę opoźnień na inwestycjach, w przypadku placu św. Michała
opoźnienie jest zwlązane z pracami archcologicznymi w zeszłym roku i załamantęm pogody
w marcu, ale nie powinno być problemu w spłacie zobowiązań. Natomiast jezeli chodzi
o parking przy ul. Zydowskiej to czekają na pozwolenie na uzytkowanie do Powiatowego
Inspektora Nadzoru Budowlanego i będą negocjować z wykonawcą odroczenie tej zapłaty.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w zwtązku z czym prowadzący posie dzenie Pan
Jan Oklejewtcz zamknfi dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały
w sprawie zmiany wicloletniej prognozy finansowej miasta Sanoka.

Do odczytanej uchwały Radni nie w-nosili uwag i z,asLrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIIIl355ll3 głosowało 13 Radnyclr, głosow przeciwnych nie
było, 7 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchlvała została podięta.



Ad.9.
Rozpatrzcnie wniosku Burmistrza Miasta w sprawic zaciagniecia kredytu
długoterminowego konsolidacyineqo i ut}oważnienia Burmistrza Miasta sanoka do
wvstawienia weksla ..in blanco" iako zabezpieczenie prawidłowei rcalizacii umowy na
kredyt długoterminowv konsolidacyiny" z ewentualnym podieciem uchwały w tei
sDrawie.

Skarbnik Pan Kazimicrz Kot poirrfbrmował, że przcdmiotowa uchwała ma charakter zapisu
wykonawczcgo, tzn. upowaznia lJr,rrmistrza do podjęcia proccdury zaciągnięcia kredytu,
wyboru banku i zawarcia umowy oraz precyzuje pewne warunki zwiqzane z realizacją tej
Llmowy i kredytu. W kolejnych punktach są rozstrzygnięte następujące sprawy:
- pkt. 1 mówi o tym, ,że będzie to kredyt długotermino\Ąry w wysokoscl 6.927.058,62 zł.
zprzęznaczeniem na całkowitą spłatę zobowiązańtrzech kredytów zaciągniętych wcześniej tj.
kwota 9 82. 000 zł., kw ota 3 . 17 2.7 3],62 zł., kwota 2.7 7 2.321 zł.
- pkt. 2 mówi, że spłata kredytu nastąpi w latach 2015-ż025 zbudżetu Miasta Sanoka
- pkt. 3 mówi, żę źrodłem pokrycia spłat rat kredytu będą wpływy w z udziałów z podatku
dochodowego od osób prawnych
- pkt. 4 mówi, ze spłata rat kredytowych następować będzie zgodnie z zasadaml określonymi
w ustawie o finansach publicznl,ch
- pkt. 5 mówi, ze bank w którym zostanie zaciągnięty kredyt wyłoniony zostanie zgodnl,e z
ustawą Prawo zamówień publicznych
- pkt. 6 mówi. ze kredyt nie wpłynie na konto Gminy Miasta Sanoka, a bank udzielający
dokona bezpośrednio spłat zadłużenia wobec bankow
- pkt.7 mówi, ze kredyt konsolidacyjny nie spowoduje zwiększenia kwoty zadłużenia.
W § 2 jest mowa o tym , że zabezpieczcnienr kredytu będzic rł,eksel ..in blanco".

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz olworzył dyskusje w tym punkcie.

Radny Pan Piotr Lewandowski poinformował, ze konsolidacja jest to normalny mechanizm
finansowy, który obowiązywałjuz spółki w latach 90, które wchodziły na giełdę, więc nie jest
to nowość. Konsolidacja pozwoli złagodzić problem finansowy, jak rowniez poprawiać
wskazniki. Nie jest to pewnie pierwsza i ostatnia konsolidacja gminy. szczegolnie
podejmowane są decyzje przy spadku stop procentowych. Dodał, że jeżeli dzisiaj jest ktoś
przeciwko konsolidacji to niech poda alternatywne lepsze rozwlzyzanl,u

Radny Pan ł.ukasz Wozniczak zasygnalizował. że na dzień dzisiejszy faktycznie nie ma innej
możliwości, ale chciałby widzieć ten kredyt jako jeden z elernentów poprawy flnansów. a nie
jedyny na dzień dzisiejszy. Powinno się przedstawić mieszkańcom, że trzeba zrobić ileś
rzeczy, które spowodują, że len budzet będzie dla mieszkańcow bardziej akceptowalny,
będzie realizował ich potrzeby, ale będzie tez informacja dla mieszkańców, ze gmina musi za
to zapłacic drozej. Radny dodał, że będzie głosował za kredytem. ale ieśli będzie to jeden
z elementow kompleksowego to,zwlązanla na dłuższy czas. Zaproponował również, aby radnt
poplacowali w wakacje i wypracowali ewentualny pakiet działań, ktore spowodują poprawę
budzetu.



Radny Pan Wojciech Pruclrnicki poinłbrmował, ze rozunrie powod brania takiego kredytu

ipoprze tą clecyzję. Zwrocił się rowniez z pytaniern. czy Ia kwota kreclytu jest wystarczająca

i czy jest mozliwość w tym roku lub przyszłym zr.viększyć kwotę kredytu?

Skarbnik Miasta Pan Kazimierz Kot poinformował, że podziela zdanie radnych, że nl,ę mozna

spocząć na tym, ze robi się konsoliclację bo to problemow nie rozwtĘe. Wskazniki roku 20l4
,obi ,ię sprzedażą która jest bardzo trudna. W chwili obecnej czekają na zmianę stanowiska

RIo i będzie proponował kole"ine kredyty konsolidacyjne. Oprocz konsolidacji mają rowniez

inne pomysły, aló czy sąone realne w warunkach Sanoka. Jednym z pomysłów jest leasing

,*.otny, poiegający na tym, ze leasinguje się jakiś składnik majątku, inkasuje się całą kasę

i spłaca się koizystanię z tego obicktu czy majątku opłacając czynsz, czyli de facto spłacając

kródyt, byłaby to ucieczka z limitu kredl.towego. Drugim pomysłem są inwestycje poprzez

spółki komunalnę, iest to dobre wyjście ale mało realne w naszych warunkach. więc wraca się

więc znowu do konsolidacji i sprzedazy.

Radny pan Robert Najsarek zrł,rocił się z pytaniem odnośnie zlł,iększcnia lirnitu 15%. kiedy

będzie decyz.ja RIO w tej spraw,ie?

Skarbnik Pan Kazitnierz Kot poinfbrmował, ze po przeprowadzonej rozmowie z RIO

odnośnie zwiększenia limitu 75('ń otrzymał odpowiedż. Zejest to stanowisko Kolegium RIO.

który konsekwentnie trzyma się l5% i RIO nie widzą na razl,e mozliwoŚci zwiększenia limitu,

ale rownocześnie są z ich strony tez naciski podjęcia dztałań efektywnych, które polepszą

szanse gminy wejścia w rok 2014.

Radny pan Maciej Bluj u\Ą.aza, żę kredyt konsolidacyjny jest najrozsądniejszym

rozwiązaniem na tą chwilę i poprze ten projekt uchwały.

Nie było więcej chętnych do zabrarria głosu. w związku z azym prowadzący posiedzenie Pan

Jan otlejew lcz zamknf, rlyskusję w tym ptrnkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwałY

w sprawie zaciągrrięcia kredytu długoterminowego konsolidacyjnego i upowaznienia

Burmistrza Miasta Sanoka do wystawienia weksla ,,in blanco" jako z,abezPlec'zenle

prawidłowej realizac.i i umo\Ąfy na kredyt długolermino\\ry konsolidacyj ny.

Do odczytane.i uchwały l{adni nie lł,nosili uw,ag i zastrze,żęń,

Za przyięciem Uchwały Nr XLIII|356I13 głosowało 15 Radnych, 1 Radny był przeciw,

3 Radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała zostala podjęta.

Ad.10.
ilozlratrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie upolvażnienia l}urmistrza Miasta
Sanoka do zaciagnięcia zobowiąZania na realizacię zadania Pn. ,.Budowa

rzv Gi um Nr 2 w Sanoku", z ewentuąlny4
rv tci sprawic.

Zastępca Naczelrrika Wydziału Rozwoju Miasta Pani l)orota Wojcicka - Majda

poirribrmowała. że przedmiotowa uchwała jest niezbędna aby staraĆ się o dofinansowanie

tudo*y sali gimnastyczncj przy Gimnazjum Nr 21z nowego programu Ministerstwa Sportu

i Turystki jakim jest progrń Rozwoj Szkolnej Infrastruktury Spoitowej. Termin składania

hwa



wniosków o dof-rnansowanie upływa dnia 25 czerwca br, Całkowita wartość projektu wynosi
ż.|03.211 zł., w tym mozliwc do uzyskania dofinansowanie do 33oń telze kwoty, czyli
694.059 zł. i wkład własny t.409.1 52 zł., w tym w 2014 r. ] 29.] 07 zł,, w 20l 5 r. 67 9.445 zł.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały.

Komisja Infrastruktury Mie.iskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dysktrsje w tym punkcie.

Radny Pan Robert Na.jsarek zwrocił się z prośbą do radnych o poparcie tego projektu

uchwały. bo.|est to jedyna szkoła w Sanoku, która nie nra sali gimnaslycznej. Stwierdzlł, że

w tych cztisach gdzie budtr.je się Orliki. róznc boiska jest wstydem dla Sanoka, że ta szkoła
jeszcz,e nie ma sali gimnastycznej.

Radny Pan Maciej Drwięga zwroclł się z pytaniem o splawy biezące zwlązane

z funkcjonowaniem palcowek szkolnych, dlatego ze pojawiają się rózne głosy i opinie. Jest to

niezrozumiałe, że z jednej strony z,aciąga się nowe zobowiązanie dot. szkoły i ośr,viaty a nie

maśrodkównabieząceulrzymanierriektórychinstytucji. Zgadzasięztym,zewstydemjest,
iz nie ma sali gimnastycznej przy Gimnazjum Nr 2 ale wstydem .iest tez to, że niektore sale

przy funkcjonujących szkołach wyglądają źIe, mająnp. powybijanc szyby i nie staĆ gminy na

to, zeby to naprawić , żeby zainwestować w biezące potrzebne rzeczy.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrocił się z pytaniem, jak będzie rłyglądać wieloletnia
prognoza f]nansowa w sytuac.ji zaciągnięcia nowego zobowiązania?

Skarbnik Pan Kazinrierz Kot poinformował, że niejest to nowa uchwała. w § 3 jest zapis. że

uchyla się poprzerlnią uchwałę, więc intencja była juz podjęta. Na pewno zaciągniecie

zobowiązania będzie musiało byc kosztem przesunięcia wydatków, czyll zmtany strukturY

wydatkow,. Na dzień clzisie.iszy nie mozna sfinansować tego kredytcm. czyli jezeli radni

podtrzymaj ą jv przyjętą intencję trzęba będzie w bardzo trudnym budzecie roku 2014

znależc pieniądze i je wpisać.

Radny Pan Robert Najsarek odnosząc się do wypowiedzi radnego Macieja Drwięgi stwierdził,

ze tai naprawdę to jest po części iclr wina, że nte ma pieniędzy na utrzymanie wYdatków

biezących, a tu nawet nie ma się nad czym zastanawiać, to są dzieci i budowa sali

gimnastycznej jest zadaniem priorytetowym.

Raclny Pan Jan Biega poinformował, ze jeZell Rada Miastavryrazlłajuz zgodę na budowę sali

i jest taka potrzeba to trzeba iść w tym kierunku. Natomiast odnoŚnie sliry finansowej to jest

to koleina uchwała. która mowi. ze spłata zobowiązań będzie następowała z doclrodów gminy

zldziałuw podatku dochodowym od osób prawnych, Omawiając wykonanie budzetu na sesji

absolutoryjnej była lnowa o tym, ze wpływy z tytułu podatku od osob prarvnych maleją

w związku z,tym ile jeszcze jest rezerwy r,ł,dochodach osób prawnych?

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował. ze ustawa o zamór,vieniach publicznych wymaga

aby podać źrodło spłaty, więc hipotetycznie wskazuje się 1o źrodło spłaty. De facto

w budzecie , poza środkami celowymi typu dotacjó wskazane, celowe na konkretne zadania

własne bądź zlecone, wszystkie inne środki tworzą jedną wiclką pulę dochodów budzetowych
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i zapis, że to będzie spłacane z podatku dochodowego od osób prawnych jest tylko teorią
więc będzie spłacane z dysponowanych środkow.

Radny Pan Jan Biega stwierdził. ze jest to bardzo precyzyjne określenie z .jakiego źrodła
będzie to flnansowane, więc albo przepis prawnych wymaga aby te pieniądze oznaazyc
i podejmując tą uchwałę mają się świadomośc, że te pieniądze są albo powinno się napisać.
że będzie fi nansowan e z bieżących dochodów gm i ny.

Z,astępca Burmistrza Pan Marian Kurasz odnosząc się do wypowiedzi Radnego Maciej
Drwięgi poinfbrmorvał, żę sanockie szkclły ma.ją znakomite warunki lokalowe. nawet
Dyrektorzy jezdr,ąc na rózne konl'crencjc nrówią, ze takich szkół .jak w Sanoku nie tna, ze
nasze szkoły są bardzo clobrze przygotowane pod względern lokalowym i dydaktycznym.
więc dziwi taka wypowiedz. Natomiast chodzi tutaj głownie o SP Nr l i remont schodow.
jednak w tym momencie .iest zarządzenie o \Ą,strzymaniu wszelkich wydatków zracji tego, ze
jest kryzys. Powinno się popatrzeć ile na przestrzeni 11 lat zrobiono roznych remontów
związanych z termomodernizacją I przy kazdej takiej termomodernizacji remontuje się nie
tylko okna, ściany, drzwi i inne rzęczy, tylko wykonuje się dodatkowe roboty i tak samo
będzie w Szkole Podstawowej Nr 1 . Z jednej strony słyszy się głosy radnych aby oszczędzac
bo nie rna pieniędzy, więc starają się oszczędzac. Zaslępca Burmistrza stwierdził, żę dziwi się
Radnemu Andrzejowi Chrobakowi, który mówi też o oszczędnościach ale nie podpisał
protokołu, który został ustalonych odnośnie oszczędności szkoł, oświaty. Dodał, że ptzede
l,vszystkim trzeba zapewnić środki na pobory, które stanowtą95% budzetu szkół. jest to cały
czas kontrolowane i jezcli gdzieś jcst wzrost o dr-rzy procent to od razu się reagrr.je.

Dyrektorzy szkoł też, muszą być świadomi, ze są odpowieclzialni za swój budzet i nie mogą go
przekraczac. Uwaźa. ze szkoły sanockie mają zapew,niony budzęt realny.

Radny Pan Andrzej Chrobak stwierdził, że rzeczywiścic nic podpisał protokołu gdyz.
wprowadza się zapis. żę jest rnozliwość tworzenia klas \Ą, szkołach podstawowych
i gimnazjach do 30 osob w klasie. a z drugiej strony tworzy się pewien aneks. ktory mówi, ze

niektóre szkoły to są szkoł,v środowiskowe i tam moze być mniej osob w klasach. więc
wychodzi na to. ze są szkoły wyjąkowe, które się chroni. Budowa sali gimnastycznej jest
niezbędna, ale jest .jeszcze iedna szkoła SP Nr l, w której nie była przeprowadzana
termomoderntzacji, więc .jezeli pojawią się środki to czy zostanie wykonana
termomoderniz,acja?

Radny Pan Mariusz Chytła złożył wniosek o zamkniecie dyskusji.

Przed głosowanie wnioski do głosu z,ostał dopuszczony Zastępca Burmistrza Pan Marian
Kurasz. Odpowiadając Radnemu Andrzejowi Chrobakowi poinflormował. ze nie chodziły
o szkoły środowiskowe tylko o takiego szkoły, ktore istnieją i.ieżelijest w roczniki 45 osób to

trzeba podzielić na drvie I<lasy. Natomiast odnośnie Szkoły Poclstawowej rrr 1 to r,ł,iedzą. że
trzeba ,zrobl,c terlnomoclcrnizacje, jednak na"ipierw ternromodernlzacja została
przeprowadzona w dr.ł,och złobkaclr i przedszkoiu, gdyz były tańsze koszty, W chwili obecnej
jest przygotowywany nowy projekt do Funduszu Norweskiego dla SP Nr I l Przedszkola Nr
3, do 15 września taki projekt zostanie złożony, Przy okazji termomodernizacji zostają
rown iez wyko nane do datkowe rz.e czy tzw. niekwal if-rkowane.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie
dyskusji.
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Wniosek większością głosów (11 za) został przyjęty.

Prowadzący posiedzenie zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie upowaznienia Burmistrza Miasta Sanoka do zaciągr-rięcia zobowtę,aniana
realizację zadanta pn. .,Budowa sali gimnastyczncj przy Gimnazjum Nr 2 w Sanoku".

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżei.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIII1357113 głosowało 15 Radnych, głosow przeciwnych nie
było,2 radnych wstrzymało się od głosu.

Uchwała została podięta.

W tym miejscu porządku obrad prowadzący posiedzenie ogłosił przerwę od godz" 13re do
goclz. 135.

Po przerwie prowadzcnie obrad sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan Wojciech
Wydrzyński.

Ad.11.
Rozpatrzcnie wniosku Burmistrza Miasta lv srlrawie sprzcdaży przysluguiaccgo Gminie
Miasta sanoka rrrawa użytkowania wieczystego nieruchomości oznaczonei w ewidencii
gruntów iako działki nr 120/2. 121 i 122 o łacznei polv. 0.27 ha wraz z przeniesieniem
prawa własności budynku polożonego na przedmiotowei nicruchomości. z ewentualnvm
podieciem uchwały w tei sprarvie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrazenie ptzez Radę Miasta zgody
na sprzedaż przysługującego Gminie miasta Sanoka prawa uzytkowania wieczystego
nieruchomości połozonej w Gminie Wiejskiej Sanok w miejscowości Zabłotce. Na
przedmiotową nierucl'omość składają się działki oznac,zone w ewidencji gruntów nr 12012,
1ż2 i 121 o łąc,znej pow. 0,24 ha. Nieruchomość zabr-rdowana jest budynkiem byłej obory,
ktory jest w bardzo złym starrie technicznym. 'leren, na którynr połozone są działki to teren,
ktory miasto Sanok otrzvmało od Zakładów Mięsnych I]eeFSan w- ramach rozliczeń
zwtązanych z za|egłościami poclatkowymi. są to ostatnie zabudowane działki. które pozostały
miastu na tym terenie, inne działki z l,ego obszaru zoslały .iuż ,zbyte w drodze przetargu
w latach poprzednich. Nieruchomość przeznaczona do sprzedaży oddana była w dzierżawę,
która zakończył się w roku ż0l2, obecnie jest niezagospodarowana, nie przynosi zadnego
dochodu, generuje tylko koszty w postaci podatku od nierrrchomości w kwocie 3.186 zł. oraz
opłaty rocznej za użytkowanie wieczyste w kwocie 956 zł. Mając na względzie powyzsze
oraz fakt, ze Gmina Miasta Sanok nie wiąze zadnych planow inwestycy.jnych w stosunku do
przedmiotowej nieruchomości, Burmistrz Llważa. że przygotowany projekt uchwały jest
zasadny.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Mie.jskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowa<lzący posiedzenie Pan Wojciech Wycll,zyliski otworzył dyskusję rł,tynr punkcie.
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Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Wojciech Wydrzyński zamknął dyskLrsję w tym punkcie i przystąlił do odczytania projektu
uclrr,vały w sprawie sprzedaży przysługującego Gminie Miasta Sanoka prawa uzytkow.ania
rvieczystego nieruchomości oz,naczclnej w ewidencji gruntów iako działkt nr 120lż. 1ż1 i Iżż
o łącznej pow, 0,27 ha wraz z przeniesieniem prawa własności budynku połozonego na
przedmiotowej nieruchomości.

Do odczytane.j uclrwały Radni nie wnosili uwag i zasttzężęh.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIII/358/13 głosowało 16 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.12.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie obciażenia nieruchomości
stanowiacei własność Gminy Miasta Sanolra oznaczonei w ewidencii gruntów iako
działka nr 28l3l2 służebnościa przeiazdu i przechodu na rzecz każdoczesnych właścicieli
lub użytkownikólv wieczystych nieruchomości oznaczonei w ewidencii gruntów miasta
sanoka ialro działka nr 2860. z elventualnvm nodieciem uchwalv w tei snrawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji. Architęktury i Planowania Przestrzennego Pani Mańa Kopacz
poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały został przygotowany w zwtązku
z wnioskiem, który wpłynął od Polskiego Koncernu Naftowego Orlen Sp. Akcyjn a z siedzlbą
w Płocku w sprawie ustanowienia słuzebności przejazdu na nieruchomości Gminy Miasta
Sanok oznaczonej w ewidencji gruntow m. Sanoka, obr. I'osada jako działka nr 2813l2, na
rzęcz każdoczesnych właścicieli bądż użytkowników wieczystych nieruchomości, która
ozl7aczona jest w ewidencji gruntów jako działka nr 2860 i jest w uzytkowaniu wieczystym
PKN Orlen. Przedmiotowe działki połozone są przy granicy Sanoka z Zahltynlem, po lewej
stronie od ul. Lipińskiego jadąc w kierunku Zagórza. Nieruchomość będąca w uzytkowaniu
wieczystym Polskiego Koncernu Naftowego Orlen, czyli działka nr 2860 zabudowana jest
stacją paliw i nieformalny przejazd od zawsze odbywał się od ul. Lipińskiego istniejącą
urządzoną drogą dojazclową poprzęz działkę Gminy Miasta Sanoka. PKN Orlen na swojej
działce planuje gruntowną przebudowę stacji paliw zgodnie z wydaną przez, Burmtstrza
Miasta Sanoka decyz.ją o uslaleniu warunków zabudowy. jak również planuje na własny koszt
i z własnych materiałów w},remontować drogę dojazdową. Na takie działania uzyskał zgodę
Pana Burmistrza w rnaju br. W związkll z prowadzonynri pracami, przebudowy stacji
i w kwestii wyremontowania dojazdu PKN Orlen chciałby prawnie uregr_rlować dojazd
w postaci słuzebności przejazdu z wpisem tej słuzebności do ksiąg wieczystych,

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infiastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.
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Radny Pan Maciej Drwięga stwierdził, żę w zwtązkrt z planowanymi remontami
i inwestycjami przez PKN Orlen można by było przekonać ich aby współuczestniczylibądź
sfinansowali przejście dla pieszych w tamtym rejonie pTzęz ul. Lipińskiego.

Zastępca Burmistrza Pan Zimowit Borowczak poinformował, ze inicjatywa jest warta uwagi
ipostarają się rłystąpic z takim pismem do inwestora, czyli Orlenu, rowniez do Generalnej
Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad.

I{adny Pan Łukasz Wozniczak stwierdził. ze podczas spotkania w terenie Generalna Dyrekcja
Drog Krajowych i Autostrad mowiła, ,że będzie realizowała tam zatoczkę z kawałkiem
chodnika i wtedy jest szansa na przejście dla pieszych.

Zastępca Burmistrza Pan Zimowit Borowczak stwierdził, że jest to rzeczywlście wpisane,
natomiast czekają na oficjalną odpowiedź Generalnej Dyrekcji, że będzie to realizowane
w tym roku.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Wojciech Wydrzyński zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu
uchwały w sprawie obciązenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka
oznaczone.i w ewidencji gruntow jako działka nt 281312 służebnością przejazdu i przechodu
na rzecz każdoczesnych właścicieli lub uzytkownikow wieczystych nieruchomości
oznaczone.j w ewidencji gruntów miasta Sanoka jako działka nr 2860,

Do odczytanej uchrł,ały Radni nie wr"rosili uwag i zastrzeżeń.

Z,a przyjęciem Uchwały Nr XLIII/359/13 głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.13
Rozpatrzenie wniosku l}urmistrz Miasta w sprawic nadania nazwv ulicy
drodze wewnetrznei na terenic Dzielnicv olchowce w sanoku. z ewentualnym podieciem
uchwaly w tei srlrawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji. Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że konieczność nadania nowej nazwy w rejonie ul. Przemyskie.i lest
konsekwencją porządkowania nazewnictwa ulic, .iuk równiez numeracji porządkowej
budynkow w dzielnicy Olchowce. Proponuje się nazwę ulica Fletmańska. Przedmiotowa
droga zlokalizowana jest na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka
oznaczonych jako dzlałki nr 622 i nr 655/3, & w części na nieruchomości stanowiącej
uzytkowanie wieczyste Sanockich Zakładow Przemysłu Gumowego S1'OMIL SANOK Sp.
Akcyjna, czy|i na dz,lałce nr 583/3. Przedmiotowa ulica od ul. Przemyskiej prowadzi do
budynku Towarzystwa Brata Alberta. Zgodnie z afi. 8 ust, 1 a ustawy z dnia 21 marca 1985 r.
o drogach publicznych Rada moze podjąć uchwałę w sprawie naclania nazwy nowej ulicy,
drodze wewnętrznej po uzyskaniu pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona
zlokalizowana i taką zgodę otrzymano pismem z dnia 23 maja 2013 r. Rada Dzielnicy
Olchowce pozytywnie zaopiniowała proponowaną nazwę pismem z dnia 4 stycznia2013 r"
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Komisja Ochrony Srodorviska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt
przedmiotowej ucl' wały.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Roman Babiak zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy
Olchowce, czy właściwie wszystkie osoby zainteresowane zostały powiadomione o lym, że

będzie taka zmiana ulic?

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Olchowce Pan Wojciech Piegdoń poinfbrmował, ze Rada
Dzielnicy Olchowce wyrł,iesiła informacje na tablicy ogłoszeń, dodatkowo ksiądz wygłosił
informacje o zmianie nazw ulic.

Nie było więcej chętnych clo zabrania głosu w z.wlązku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Wojcieclr Wydrzyński zanrknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odozytania projektu
uchwały rł, sprawie naclania nazwy ulicy drodze wewnętrznej na tcrcnie l)zielnicy Olchowce
lv Sanoku.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XL]IIl360l13
iwstrzymujących się nie było.

Uchwała została podięta.

Ad.14.

głosowało 18 Radnych, głosów przeciwnych

Iłozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie
porozumienia międzygminnego w przedmiocie wsrlółdziałania Gminy Miasta Sanoka
z Gmina krosno rv zakresie rcalizacii obowiazku utrzymania i eksploatacii regionalnei
instalacii do rlrzetwarzania odpadólv komunalnych. zlokalizowanei na terenie Gminy
krosno, z ewentualnym rrodieciem uchwały tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Gospodarki l(ornunalnej, Ochrony Srodowiska i Zarządzanla
Kryzysowego Pan Jacek Gomułka poinfbrmował, że Sejmik Wojewodztwa Podkarpackiego
uchwalając plan gospodarki odpadami dla naszego wojewodztwa przypisał Gminę Miasta
Sanoka do południowo - zachodniego regionu gospodarki odpadami komunalnymi, w którym

.jedyną regionalną instalacją do przetwatzania odpadów komunalnych jest instalacja
w Krośnie. Z ko\el uslawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zobowiązuje gminy
do budowy, utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji do przetwarzanla odpadów
komunalnyclr. Mając powyzsze tra uwadze Prezydent Krosna zaproponował wszystkim
gminom objętym regionem południowo - zachodnim zawarcl,ę porozumienia
międzygminnego w zakresie utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji do przetwarzania
odpadów komunalnych w Krośnie. Według Prezydenta nawiązanie takiei wspołpracy gminy
w przedmiotowej sprawie przyniesie wszystkim gminom szcreg korzyści, przede wszystkim
pozwoli na szybkim wypełnicniu ciążącego na gminach obowiązku ustawowego mówiącego
o utrzymaniu regionalne.j instalac.ii. dodając przy tym, ze operatorem omawizrne.j instalac.ii.iest
spółka grninna MPGK Krosno Sp. z o.o,, ktora 1o społka Lltworzona jest do realizacji z,adań

własnych samorządu. a nie dla zyskr_r i koncentruje się ona tra rcalizac.li zadań samorządow
a nie maksymalizacji dochodor,v. Prezyderrt zaznacr,ył równiez, że ww. społka posiada

wieloletnie doświadczenie w zakresie gospodarowania odpadańi, profesjonalną kadrę
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i odpowiedni potencjał. Burmistrz Miasta Sanoka mając na względzie obowiązujące przepisy
oraz przedłożonąpropozycję Prezydenta Krosna, atakże dotychczasową współpracę naszych
gmin w zakresie gospodarki odpadami, uważa za zasadne podpisanie takiego porozumienia
międzygminnego.
Naczelnik Wydziału wyjaśnił, że z uwagi na owe zawarcie porozumienia jest rozpatrywane
ptzez wtele gmin i nie stanowi załącznik do uchwały, a treść projektu porozumienia jest
lakoniczna gdzie szczegoły wspołpracy zostaną określone w umowie wykonawczej zawartej
juz bezpośrednio z MPGK Krosno.

Komisja Finansowo - Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

t(omisja Ochrony Sroclowiska i Porządku publiczncgo pozytywnic zaopiniowała projekt
przedrniotowej uchwały,

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskr_rsję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie wyrazenia
zgody na zawalcle porozumienia międzygminnego w przedmiocie wspołdziałania Gminy
Miasta Sanoka z Gminą Krosno w zakresie realizacli obowiązku utrzymania i eksploatacji
regionalnej instalacji do przetwarzania oclpadów komunalnych. zlokalizowanej na terenie
Gminy Krosno.

Do odczl,tanej uchwały i{adni nie wnosili uwag i zasttzężęń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIII1361113 głosowało 18 Radnych, 1 Radny był przeciw,
głosów wstrzymu.jących się nie było.

Uchwała zostala przyjęta.

Ad.15.
Rozpatrzenie wniosku lJurmistrza Miasta w srrrawie przyznania prawa do używania
herbu miasta Sanoka nrzez firme .,I,IA'[ALI" Jacek Skórka. ul. Daszyńskiego 2/6. 38-
500 Sanok, z ewcntualnym podięciem uchwały w tei sprawic.

Pracownik Wydziału Edukacji, Kultury Fizycznej i Promocji Pan Robert Bańkosz
poinformował, że Pan Jacek Skórka f-tnna ,,HATALI" otrzymał zgodę na uzycie herbu m.
Sanoka przed 3 laty. W związku z tym, że było to okres 3 letni zgodnie z regulaminem Pan
Jacek Skórka zwrócił się ponownie o wydanie zgody na uzycie herbu m. Sanoka na
widokówkach, pamiątkach regionalnych, ozdobnej pieczęci promocyjnej i innych materiałach
promocyjnych z ilustracj ami nawiązuj ącymi do tradycj i regionalnych,

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniorvała projekt
przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwroclł się z pytaniem, jak f-rrma realizowała wcześniejszą
uchwałę, jakie pamiątki wykonywała z herbami?
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pracownik Wyclziału Edukacii, Kultury Fizycznej i Promocji Pan Robert Bańkosz

odpowiedział, że są to kr_rbki pamiątkowe, długopisy, róznego rodzaju nalepki dla turystów.

którzy odwiedzają Sanok, widokowki i podobne rzęczy w zależności o firmy. Na razie nie

stwierdzono przypadku, zeby postępowano niezgodnie z etyką.

Nie było więcej chętnyclr do zabrania głosu, w związku z czym prowaclzący posiedzenie

zamknął clyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie

przyznaniaprawa do uzywania herbu miasta Sanoka prze'/, firmę ..HATALI" Jacek Skorka, ul.

Daszyńskie go 216.38-500 Sarrok.

Do odczytanej uclrwały l{adni nie rł,nosili uwag i zaslrzę,żeń.

Za przyjęciem Uchwały Nr XLIII/3621I3 głosowało

i wstrzymującyclr się nie było,

Uchwała została podięta.

19 Radrrych, głosow przeciwnych

Ad.16.
Roznatrzenie wn Burmistrza w sDrawle nia nrawa do uż

herbu miasta Sanoka przez przedsiębiorcę .,U T Teresa Bodziak_Ęqqą4__g!
anok. z ew wałv w tei snrawi

pracownik Wydziału Edukacji. Kultury Ftzycznej i Promocji Pan Robeń Bańkosz

poinformował, ze Pani 'leresa Bodziak Husar przedsiębiorca ..U Tesi" olrzymała zgodę na

uzycie herbu m. Sanoka przed 3 laty. W związku ztym. że było to rowniez na okrcs 3 letni

zgodnie z regulaminem Pani Teresa Bodziak - I{usar zwrociła się o ponowne wydanie zgodY

na uzycie herbu m. Sanoka na pamiątkach regionalnych,

Komisja oświaty, Kultury, Sportu i furystyki pozytywnie zaopiniowała projekt

przedmiotowej uchwały.

prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym purrkcie.

Nie było chętnych do zabrarria głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął

dyskuslę w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie przyznanta

piu*u do używania herbu miasta Sanoka przez przedsiębiorcę ,,U Tesi" -feresa Bodziak -
Husar. ul. Rybickiego 3, 38-500 Sanok.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zaslrz.ężęń.

Za przyjęciem Llchwały Nr XLIll/363113 głosowało 19 lladrrych, głosow przeciwnych

i wstrzyrnującycl' się nie było,

Uclrwała została podięta.

W tym miejscu porządku obrad prowadzenie sesji objął Przewodniczący Rady Pan Jan

Oklejewicz.
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Ad.20.
Interpclacie.

Prowadzący posiedzenie Pan .Tan Oklejewicz odczytał odpowiedzi na interpeiacje:
- odpowiedz na interpelacje Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Rady Miasta Sanoka
w sprawie SPGK Sp. z o.o. oraz MPO Sp. z .o.
- odpowiedz na interpelacje Radnego Andrzeja Chrobaka w sprawie uchwalenia Karly Duzej
Rodziny.

Odpowiedzi stanowią załącznik do protokołu.

Ad.21.
wolne wnioski i zarlytania.

Radny Pan Piotr l-ewandowski zwrócił się z prośbą o wystąrienie do Generalnej Dyrekcji
Drog Krajowych i Autclstrad w celu udroznienia i pogłębienia rowu prz,y uL Cmentarnej
wzdłuż ulic1,' Lipińskiego. od cmentarza do przeslankr-t .|adąc w kierunku Zagorza, gdyż
mieszkańcy sązalewani z ctrogi,

Wiceprzewodniczący l{ady Pan Wojciech Wydrzyński odnosząc się do protokoły Rady
Dzielnicy Błonie z przeprowadzonego przeglądu zarówno dzielnicy Błonie jak i terenu
zielonego na Błoniaclr poinformował, że w protokole zostało zaznaczonę iz brakuje na
terenach zielonych koszy na śmieci, znaldqą się tam zanieczyszczenia, gtuz zalegający, co
jest zaniedbaniem ze strony zarządzającego, czyli MOSiR. Wiceprzewodniczący zwrócił się
z ProŚbą aby Kierownictwo MOSiR ząęło się tą sprawą i uporządkowało ten teren.

Radny Pan Józef Krynicki zwrócił się z prośbą o wyremontowanie ul. Stapińskiego, z tej
drogi korzysta kilkunastu przedsiębiotcow z terenu SANTEX, a także rnieszkańcy, kupcy,
handlowcy. Ponadto na końcu tej ulicy znajduje się mostek, który się zawala, i wypuszczane
są ścieki do znajdującego się tam rowu, więc jest prośba o sprawdzenie tego.

I{aclny Pan Maciej Drw,ięga zwrócił się z następującymi sprawami:
- Dot. uporządkowania terenu na miejskicj dzlałce za nowym Orlikiem przy Zespole Szkół Nr
2. przy r,rl. Topolowe,i od Strozowskiej na długości 50 m wszystko zarosło i wygląda to bardzo
nieestetycznie.
- Dot. trasy środmiejskiej, na jakim etapie jest projekt tej trasy?
- Dot. zwężenla chodnika przy ul. Piłsudskiego. Jest tam bardzo wąsko, gdyby zamiast dwóch
miejsc samochodowych ,zrobić zatoczkę na pojazdy jednośladowe to te pół metra
rozwiązałoby problem.
Radny odniosł się równiez do sprawy związanej z oświatą. Poinformował, ż.e nie krytykował
stanu wszystkich szkół, cała infiastruktura szkolna nie jest najgorsza ale nie jest tez najlepsza,
bo jeszcze parę projektów przed nimi, m.in. dot. boisk przyszkolnych, czyli widaó ze jest co
robić.

Radny Pan Zbigniew Daszyk zwrocił się z następującymi sprawami:
- Dot. uporządkowanta działki miejskiej zna"idującej się na końcu ul. Kiczury gdzie kiedyś
była kwiaciarnia. znajdują się tam hałdy ziemi porośnięte chaszczatni, trawą.
- Dot. załatania dziur na ul. Czystej.
- W związku z wypowiedzią l]urrrristrza dot, niewykonania planu realizacji inwestycji
zarówno parkingu jak i l{cwitalizacji Placu św, Michała z powodu opadów deszczu
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i wykopalisk, Rady poprosił o wykaz niezapłaconych faktur do
przedłożył a nie zostały zaplacone.
- Dot. umieszczonej tablicy informacyjnej na chodnika na ul.
przejście.

końca roku, które wykonawca

Piłsudskiego, która utrudnia

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz zwrocił się z krvestią dot. ul. Cegielnianej,
mianowicie na zakręcie z ul, Jana Pawła w ul, Cegielnią jest zapadający się teren. ktory
dwukrotnie był remontowany przez SPGK,

Zasl"ępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczakudzięlił odpowiedz,inapytania Radnych,
Odnośnię rowu na ul. Lipińskiego to wystąpią do Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych
i Autostrad w tej sprawie.
Odnośnie protokołu z przeglądu dzielnicy Błonie to w duzej mierze zawlera on pewne
elementy działek nie nalezących ani do miasta ani nie będących w zarządzie MOSiR, chodzi
o działkę . która należy do Parafii i RZGW. Odnośnie braku ławek, koszy na śmieci to kazdy
protokoł można tak przygotować, zeby jakiś problem znalęźc. Teren należący do miasta jest
sprzątany cały czas przęz MOSIR i dbałość o ten teren jest na bardzo wysokim poziomie.
natomiast miasto nie ma źadnego tytułu aby wydatkować pieniądze na utrzymanie
pozostałych terenów nie należących do miasta. Rada Dzielnicy Błonie otrzyma wyjaśnienia
na piśmie. Zaslępca Burmistrza dodał, że nie zgadza się z jedną rz,eczązapisanąw protokole.
mianowicie po to sąotwarte tereny zielone, żeby właściciele psow mogli gdzieś ztym psami
,\yjść, natomiast jest poslawiony postulat aby zakazac wejścia psom.
Odnośnie ul. Stapińskiego to iest zaplanowana w remontach, natomiast ze względu na
sytuacje finansową tc relnonly się 1lrzeciągają i nie wszystkie będą w,ykonane w takim stopniu
w.jakim by chcieli.
Odnośnie ul. Cegielnianej to była naprawiana gruntownie w zeszłym roku i pojawiały się
nowe dziury, ale naprawiane są w pierwszej kolejność te dzlury, które zagrażąą
bezpleczeństwu i te które rnogłyby spowodować wypłatę odszkodowań, natomiast na łatanie
mniejszych dziur nie stać w tej chwili miasto. Sukcesywnie, jak będą mozliwości finansowe
mniejsze dziury będą rowniez naprawiane .

Odnośrrie ul. Topolowej to zostanie to sprawdzone i na ile będą mozliwości to teren zostanie
uporządkowany,
Odnośnie projektu trasy środmiejskiej to po kolejnych uwagach zgłoszonych przez
Regionalną Dyrekcję Ochrony Srodowiska podpisana została w dniu wczorajszym kolejna
rversja raportu oddziaływania na środowisko. Na tak krotką drogę połozoną w obszarzę
zabudowy środmiejskiej dokumentacja środowiskowa jest bardzo duża i jest to element
świadomie spowalniający inwestycję, Po ostatniclr poprawkach iest jednak nadzieja. ze nie
będzie już żadnych r,rwag zc stron} Regionalne.i Dyrekcji Ochronv Srodowiska i bęclzie
zielone światło aby uzyskać decy4e o realizac.ji tej inwestycji.
Odnośnie chodnika na ul. Piłsudskiego to.iest ekspertyza i opinia pro.iektanta z ktorcj wynika,
że można go poszerzyć ale.iedynie o 30 cm bo taka rezerwa jes1 na z,atoce. Chodnik spełnia
jednak wszystkie parametry. Klasyfikacjt zatoczki zmienić nie mozna, poniewaz była wpisana
w projekcie llośc zaloczek dla samoclrodów. które muszą być na tym obszarze.
Odnośnie działki na ul. Kiczury to iest to działka należąca do PWSZ, a znajdujący się tam
gruz jest zwlązany z budową hali, więc jest nawieziony czasowo.
Odnośnie ul. Czystej to będzie realizowana kanallzacja, natomiast naprawa tej ulicy jest
lvpisana do napraw cząstkowych, ale środki z tych napraw zostały wykorzystane na
odtworzenie nawięrzchni do czasy zrobienia docelowej nawierzchni na ul. Czystej.
Odnośnie tablicy na chodniku przy ul. Piłsrrdskie§o to jest ona postawiona tymczasowo
i zostanie przeniesiona tak zeby nię zawadzała ludziom.
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Wojciech Wydrzyński odnosząc się do wypowiedzi dot.
Protokołu z przeglądu dzielnicy Błonie poinformował, że jeżeli część terenu nie nalezy do
miasta to powinno się zobowiqlac właścicieli aby dbali o utrzymanie porządku w tych
miejscach.

Radny Pan Łukasz Wożniczak zwrocił się z prośbą o wykoszenie zielonego terenu (boisko)
przy ul. Witosa na przeciwko kościoła.

ZastęPca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak poinformował, ze mając nawęt zaplanowane
Środki na wykoszenie nie mogą tego zamówić, to co było w planach zostało juz wykonane,
a nowych na razię nie będzie.

WicePrzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn zwrócił się z następującymi sprawami:
- w imieniu mieszkańców zwrócił się z py.taniem, jak po 1 lipca bę<lzie wglądała sprawa dot.
zakupionych przez mieszkańców w większej ilości workow na śmieci, czy nad,al będzie
możnaje r-rzytkować?
- mieszkańcy ul. Sowiej i ul. Rysiej zawracaląsię z pytaniem odnośnie odbierania odpadów
Segregowanyclr, które odebrane zostały na początkll czerwca. a co mają zrobic teraz z tymi
śmieciami, gdyż miesiąc się kończy a odbiorcą dotyclrczasowym było Mpo'7
Wiceprzewodniczący Rady odrriosł się równiez do sprawy poruszanej przez
Wiceprzewodniczącego Wojciecha Wydrzyńskiego dot. terenów- zielony na Błoniach,
Poinformował. żę od 3 lat narzucono MOSiR utrzymanie tego terenu, ale przede wszystkim
koszenie. Duża częsc działki znajduje się w zarządzie RZGW, która nie jest uporządkowana.
Codziennie rano teten.jest sprzątany, ale MOSiR nie jest w stanie wszystkiego uporządkować
bo oprócz tego ma swoje zadania, które musi realizować,

Radny Pan Jan Biega zwrocił się z następującymi sprawami:
- Straż Miejska powinna interweniowac aby właściciel wykosił działkę znajdującą się
naprzeciw Stokrotki przy ul. F. Gieli.
- W pobliżu ul. F. Gieli na parkingu naprzeciw bloku ul. Daszyńskiego osoby bezdomne
urządztły sobie kwaterę, a znajdują się tam ciągi piesze licznie odwiedzanę przez ludzi, więc
Straż Miejska powinna się tym zainteresować.
- Radny zaproponował, aby na ul. F, Gieti na krotkim odcinku chodnika ustawiać 12 słupków
pomalowanych w pasy biało - czerwono w odległości 2,5 do 3 m, aby zniknął problem
parkowania nazakazie. Ponaclto zadeklarował,ż,emoże słuzyć albo swoją pracą f-tzycznąalbo
partycypacją w kosztach f-lnansowych zakupu i pomalowania słupków.
- Radny odniósł się również do sprawy dot. nazwania uiicy imierriem ks. Prałata Aclama
Sudoła. .Iedna z propozycji była taka, żeby cały odcinek ul. Wałowej nazwać imieniem ks.
Prałata Adama Sudoła. Jednak aby uniknąć jakichkolwiek kosztów związanych
zprzemianowanie ulicy była propozycja, żeby odcinek od ul. Grzegorza w kierunku tunelu
nazwac imieniem ks. Prałata Adama Sudoła, w tym temacie miasto zwróciło się o opinie do
Rady Dzielnicy i jednocześnie mieszkańców. Radny przedstawił pismo, w ktorym
mieszkańcy i Rada Dzielnicy pozytywnie przychylają się do koncepcji nazwania odcinka od
ul, Grzegorza do bramy na ul. Wałowej i proszą o wsparcie przy podejmowaniu decyzji jak
i wzięcie pod uwagę wcześniejszych uzasadnień zawartych w piśmie kierowanym do
Burmistrza z 15 mala oraz wsparcia wyrazonego w artykule 'fygodnik Sanocki z majaż013 r.
Radny dodał, że propozycja która zoslał pozytywnie zaopiniowana przez mieszkańcow jest
warta zaakceptowania.
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Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz poinfbrmował, że opinia Kornisji Rady Miasta.jest
pozytywna w sprawie nadania odcinka od ul. Grzegorza do bramy na ul. Wałowej imieniem
ks. Prałata Aclama Sudoła.

Radny Pan Roman Babiak w związkr-r z artykułem jaki ukazał się w Tygodniku Sanockim, jak
również z pytaniami mieszkańców zwrócił się z pytaniem, kto wyciął dorodne drzewa na
cmentarzu Olchowieckim, czy rniał opinię i pozwolenie oraz czy te drzewa powinny być
wycięte w taki sposób w jaki zostało to wykonane?

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrócił się z następującymi zapytaniami:
- co z ulotką dla mieszkańców informującą o sposobie postępowania ze śmieciami?
- czy będzie uzupełniona nawierzchnia chodnika na ul. Szopena (brak kostki)?
- na jakim etapie jest inwestycja na Okęciu?
- dot. połatania studzienek asfaltem na drodze krajowej ul. Staszica, Krolowej Bony. Co
będzie się działo w momencie kiedy nastąpią duze opady deszczu. czy n|e przełoży się to na
niedrozność?
- czy sąpieniądze na wkład na modernizację kirra?

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Posada Pan Zbigniewa Czerwiński zwrocił się
z następującymi spawami:
- Droga prowadząca od zielonego terenu nad Sanem przy ul. Okrzei w kierunku do ul.
Dworcowej w wyniku burzy została zasłana gałęziami. konarami, w związku z czym jest
prośbą o uporządkowanie tej drogi.
- Mieszkańcy osiedla od ul. Sowiej w kierunku do ul. Okrzei prosząo ścięcie gałęzi po obu
stronach, które zasłaniają widoczność i wchodzą w drogę utrudniając bezpteczną
komunikację. Ten sam problem dotyczy równiez ul. Zagumnej w kierunku do gory Szklaną
Górką szczególnie na zakrętach.
- Zostało skierowane pismo do Zastępcy BurmistrzaPana Ziemowita Borowczak dot. pakietu
remontu i napraw ulic w dzielnicy Posada. Odpowiedz był następująca, ze remont dróg
w dzielnicy Posada zgodnie z opracowanym planem remontów biezących został zakończony.
Przewodniczący Zarządu zaznaczył, ze remonty nie zostały zakończone i zwrocił się z prośbą
aby w miarę mozliwości finansowych te ulice były remontowane.
- 28 maja br. odbyło się spotkanie na ul, Lipińskiego przy udziale Naczelnika Wydziału
Zygmunta Borowskiego. Generalnej Dyrekcji Drog Krajowych i Autostrad. przedstawiciela
z Wojewodzkiej Poiicji, które dot. wykonania dodatkowego przejścia przy r,rl. Lipińskiego.
Wykonanie przejścia warunkują tym, aby wykonać po prawej stronie od ul. Topolowej,
w.kieruŃu do cmentalza przejście komunikacyjne, czyli chodnik. Inwestycję tą chcą
wykonać wspólnie z Urzędem Miasta. Poruszona została równiez sprawa o zamontorł,anie
świateł pulsacyjnych na przejściu dla pieszych naprzeciw Gimnazjum Nr 3. W zwlązku z tym
jest prośba o przypilnowanie tych spraw.

Przewodniczący Rady Pan .Ian Oklejewicz zwrócił uwagę na zły stan chodnika przy ul.
Beksińskiego wzdłuż całego Stomilu. Zwłaszcza po ulewie i w zimie chodnik jest nie do
przejścia, a także prawoskręt w ul. Lwowską. Drogi Krajowe odpuściły sobie dużo rzęczy
m.in. ul. Krakowską ul. I-ipińskiego, prawoskręty i lewoskręty na ul. Lwowskiej, i miasto
powinno tego pilnować.
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Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak odpowiedział na pytania Radnych.
OdnoŚnie worków na śmieci to będą cały czas ważnę i nie zostaną zmienione do czasu
WYczelPania. Kolorystyka się nie zmienia, zmieni się tylko zapis na worku, zamiast SPGK
będzie IJrząd Miasta Sanoka.
OdnoŚnie harmonogramu wywozu śmieci to od 1 lipca miasto będzie miało krótką umowę
ze swoim PrzewoŹnikiem na tych samych zasadach, chociaz w nowym harmonogramie będą
Śmieci WYWoZone. Do czasu zakończenia przetargu i podpisania umowy z nowym
przewoznikiem wywóz śmieci będzie na dotychczasowych zasadach.
OdnoŚnie działki przy ul. F. Gieli to przypornną właścicielowi o wykoszeniu. Natomiast
odnoŚnie kwalery osoby bezdornnej to jest to trudna sytuacja. poniewaz oprócz tego ze tam
bYtuje to nic złego nie robi i nie ma zadnych podstaw aby coś z ninr zrobic. Sprawa jest
znana, były prowadzone negocjacje aby znalazł sobie inne miejsce.
OdnoŚnie słupków na chodniku na ul. F. Gieli to jest to bardzo dobry pomysł i na pewno
zostanie to zrealizowane.
OdnoŚnie wycięcia drzew na cmentarzu Olchowieckim to wniosek wpłynął od Rady
Dzielnicy i absolutnie się z tym wnioskiem nie zgadza. Jest mu przykro, że te drzewa zostały
wYcięte, Usuwa się drzewa tylko i wyłącznie z przyczyny takiej, żę drzewa śmiecą na
nagrobki i jest to przykre, ze w taki sposób się do tego podchodzii na to się godzi. Wniosek
mieszkańców o wycięcie drzew został skierowany zgodnie kompetencją do Starostwa, które
wYraziło zgodę na wycięcie drzew. Oczywiście Starostwo nie wyraziłoby zgody gdyby te
wszystkie drzewa były zdrowe.
OdnoŚnie ulotek informacyjnych dot. segregacji odpadów to są drukowane i niebawem trafią
do mieszkańców.
Odnośnie uzupełnienia kostki na ul. Szopena to chodnik zostałjuz zrobiony.
OdnoŚnie studzienek na drodze krajowej to zostały zaasf-altor.vane ale jest to asfalt miękki
i nie wpływa to w ogole na odprowadzanie wody.
OdnoŚnie uporządkowania terenu zielonego nad Sanem 1o postara.ją się to oczyścić.
Odnośnie ul. Sowiej i ul, Zagumnej to są to prywatne krzaki i na pewno zostanie skierowane
do właścicieli pismo w tej sprawie.
OdnoŚnie remontu ulic na Posadzie to zostały zakończone w tej fazie na ile było pieniędzy,
natomiast jeżeli myśli się o dalszych remontach to jezeli będą jakiekolwiek środki to te
mniejsze dziury równiez będzie się naprawiać.
OdnoŚnię chodnika na ul. Lipińskiego to dzisiaj wyłozenie 150 tyś. zł. jest nierealne zbudżęttt
miasta.
Odnośnie chodnika na ul. Dworcowej to były wysłane pisma do Generalnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad i do tej pory miasto nie otrzymało odpowiedzi, pisnro zostanie
skierowane ponownie.

Radny Pan Roman Babiak poinformował że mieszkańcy skarzą się, ze na ul. 3 Maja jest
chroniczny brak koszy oraz są wywrócone ławki, więc Straz Miejska powinna częściej
przechodzi tym placem.

Radny Pan Andrzej Chrobak zwrocił się z sugestią aby na ul. Krakowskiej również
zaasfaltować studzienki.

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz odpowiedział na pytanie dot. środkow na wkład do
modernizacji kina. Poinformował, że Dyrektor SDK przeprowadzał przetarg i ma
zabezpieczyĆ w swoim budzecie wkład własny, co na pewno zrobi i kino będzie działac.
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Ad.22.
zamknięcie obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz zamknął XLIII zwyczĄną Sesję Rady Miasta
Sanoka.
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